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Ing. František Lapáček  
se dožívá devadesáti let

Ing. František Lapáček se narodil 25.9.1924 v Praze.  
Dětství prožil ve Velké Chuchli. Po studiu na reálném 
gymnáziu vystudoval Vysokou školu strojního 
a el. inženýrství. Od r. 1950, kdy se přestěhoval do Chebu, 
pracoval jako hlavní inženýr a poté technický náměstek 
ředitele závodu Eska s.p., ve kterém se vyráběla kdysi velmi  
populární kola. Jako nestraník však tehdejšímu režimu 
v  poměrně vysoké funkci vadil a přešel do Sdružení 
hnědouhelných dolů a briketáren. V průběhu r. 1960 
zakládal Sokolovské strojírny, kde byl tvůrcem řady 
technických zlepšení a kde se táké r. 1968 stal podnikovým 
ředitelem. Opět se ale projevila rodinná legionářská 
tradice a znovu následovalo přeřazení na nižší pozici 
a  odchod do IPS Praha. Na konci sedmdesátých let se 
přestěhoval zpátky do rodného domu v Chuchli, kde žije 
dodnes.

 Pan Lapáček působil v období let 1990 až 1996  
v Zastupitelstvu MČ Praha - Velká Chuchle, z toho poslední 
dva roky jako starosta. Krátce po roce 1989 se podílel  
na obnově Dělnické tělocvičné jednoty ve Velké Chuchli, 
kde téměř 20 let vykonával funkci starosty jednoty 
a výrazně se zasloužil o obnovu jejího areálu i činnosti.  
Přibližně stejnou dobu byl také předsedou Klubu 
důchodců IPS Praha. 

Jak správný chuchelák vsadil celou první výplatu z dob 
válečného nuceného nasazení na dostihovou „tutovku“, 
která nemůže zklamat. Kůň doběhl třetí.

Veřejnosti je dobře známý jako turista, který doposud 
každým rokem zdolává vrchol Sněžky.

Pavel Kováč

www.chuchle.cz
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Harmonogram přistavení vel-
koobjemových kontejnerů  
II. pololetí 2014

Datum Místo přistavení

8. 7. 2014 
Úterý

Malá Chuchle – Zbraslavská proti č. p. 39/37

5. 8. 2014
Úterý

Velká Chuchle – nám. Omladiny 

9. 9. 2014
Úterý

Velká Chuchle – osada Lahovská, ul. Nad Chuchlí  
(dříve ul. Polní)
Malá Chuchle - Zbraslavská č. p. 30/13, U Podjez-
du

30. 9. 2014
Úterý

Velká Chuchle – Nad Libří (u třídění odpadu)

4. 11. 2014
Úterý

Velká Chuchle – nám. Omladiny

Vždy v čase 14 až 18 hod., upozorňujeme občany na skutečnost, že 
pokud bude kontejner naplněn, nebude za něj přistaven náhradní.

ÚMČ

DOPRAVA VE VELKÉ A MALÉ 
CHUCHLI - REKAPITULACE  
POSLEDNÍCH ČTYŘ LET
Vážení spoluobčané, 

s  blížícím se koncem volebního období bych rád na tomto místě 
zrekapituloval, co se podařilo v  tomto období prosadit v dopravě 
a přípravě dopravních staveb ve Velké a Malé Chuchli.

Automobilová doprava

Podle doporučení dopravní studie z roku 2011 zpracované firmou 
City Plan byla bohužel realizována pouze dvě opatření – odbočo-
vací pruh na Strakonické ulici v Malé Chuchli a ostrůvek u přechodu 
pro pěší v Radotínské ulici u přejezdu. Protože se většina opatření 
navržených ve studii týká komunikací ve správě Technické správy 
komunikací, je případná realizace dalších opatření závislá na roz-
hodnutí TSK. Z  prostředků městské části Velká Chuchle je v  sou-
časné době připravována zóna 30 km/h, která bude zahrnovat celé 
území Velké Chuchle od železničního přejezdu směrem ke Slivenci. 
Prostor mezi železničním přejezdem a Strakonickou ulicí není zatím 
do návrhu zahrnut z  důvodu nevyjasněného dopravního režimu 
křižovatky u přejezdu do doby realizace mimoúrovňového křížení. 

Druhým výstupem ze studie bylo posouzení kapacity křižovatky 
u  přejezdu. Ta byla v  době zpracování studie 2011 vyhodnocena 
jako dostačující. V  budoucnu ale křižovatka kapacitou vyhovovat 
nebude a bude nutné buď regulovat dopravu nebo vybudovat mi-
moúrovňové křížení železnice namísto stávajícího přejezdu.

Mimoúrovňové křížení železniční trati

V návaznosti na potvrzení nutnosti řešit stávající přejezd bylo v roce 
2013 prověřeno, zda lze trať mimoúrovňově křížit i v jiných varian-
tách než nadjezdem navrženým v  projektu v  roce 2007. Tehdejší 
návrh by nešetrně a trvale znehodnocoval kvalitu bydlení a nemo-
vitostí v sousedství stavby a nepodařilo se ho proto kladně v územ-
ním řízení projednat. Bylo prokázáno, že lze trať křížit způsobem 
šetrnějším k okolí stavby - tunelem nebo podjezdem. Jako nejvhod-
nější varianta byl zastupitelstvem vybrán do další realizace tunel 
(varianta E). Tunel je navržen o dostatečně velkém průjezdném 
profilu a obloucích, které umožňují průjezd i kloubového autobusu 
a kamionu – tahače s návěsem. Tato varianta byla předána k další 
projektové přípravě Správě železniční dopravní cesty (SŽDC), která 
chce na podzim zahájit práce na projektu pro územní řízení.

Veřejná hromadná doprava – autobusy MHD

V roce 2013 se po dokončení točny autobusu Na Hvězdárně podaři-
lo zajistit zahájení provozu nové lin-
ky autobusu č. 172, která propojuje 
lokalitu Na Hvězdárně s  železniční 
zastávkou Velká Chuchle.

Osobní železniční doprava

Správa železniční dopravní cesty 
(SŽDC) připravuje stavbu „Optima-
lizace trati Praha Smíchov (mimo) – 
Černošice (mimo)“. V roce 2011 byla 
vypracována drážní studie, o  rok 
později přípravná dokumentace 
pro územní řízení a v roce 2013 bylo 
vydáno územní rozhodnutí. Ačkoliv 
dle doporučení drážní studie z roku 
2011 měla zůstat železniční zastáv-
ka Velká Chuchle na původním 
místě naproti závodišti, podařilo 
se nám po složitých jednáních s in-
vestorem SŽDC i projektantem SU-
DOP prosadit posunutí železniční 
zastávky do bezprostřední blízkosti 
stávajícího přejezdu. Ve schválené 
dokumentaci pro územní řízení 
je umístěna železniční zastávka 
ve směru do centra za stávající au-
tobusovou zastávku u  přejezdu, 

MČ informuje

Ze stavebního odboru
V průběhu letošního léta byly na základě schváleného investičního plánu MČ pro rok 2014 zrekonstruovány veřejné venkovní schodiště Na Cihel-
ně - spojnice s ulicí Na Hvězdárně a Větrová - spojnice ulic Na Mrázovce s ulicí Pod Akáty, byly provedený opravy nejhlubších výmolů živičných 
krytů komunikací v majetku MČ.

Ing. Petr Schůrek

Smíchovské nádraží je pro návštěvníky 
Velké a Malé Chuchle poslední přestupní 
stanicí a taktéž každodenním zážitkem 
velké části jejích občanů využívajících 
MHD.

Jelikož sám služeb MHD příliš nevyužívám, 
byl jsem při své cestě do Chuchle znechu-
cen prostředím nástupišť autobusů, od-
kud odjíždí i spoj 244, mířící do naší obce. 
Úklid je pravděpodobně zajištován jen 
formou občasného zametení nedopalků 
a poházených odpadků. O  čištění tlako-
vou vodou,  která je v takovém prostředí 
nutná, si můžeme nechat zdát. Jen by to 
pravděpodobně vyhánělo peníze z kapes 
subdodavatele úklidové služby. Na lavičky 
byly v minulosti doinstalovány důmyslné 
systémové nástroje proti bezdomovcům /
loketní opěrky/, čímž se výrazně „zlepšila“ 
možnost jejich úklidu.

Vznesl jsem dotaz na Dopravní podnik 
hl.m. Prahy, kdo spravuje prostor nástu-
pišť autobusů /např. 129, 244, 105 atd/

ve směru do Berouna za koncem opěrné zdi za přejezdem. V nepo-
slední řadě je součástí stavby Optimalizace trati také rozsáhlá výstav-
ba protihlukových zdí zejména v Malé Chuchli.

Protože z důvodu mého pracovního vytížení již nebudu do zastupi-
telstva kandidovat, chci na závěr popřát voličům, aby jste měli šťast-
nou ruku při volbách a podařilo se Vám vybrat zastupitelstvo,  které 
bude přijímat rozhodnutí podporující další přípravu uvedených sta-
veb v podobě, která bude přínosem pro všechny chuchelské občany 
a zároveň bude také respektovat oprávněné zájmy občanů bydlících 
v blízkosti těchto staveb.

Ing. Daniel Kozický 
zástupce starosty, předseda výboru dopravy a bezpečnosti 

Za maximální možnou tržní cenu
S právní jistotou

Prodám výhodně váš dům

www.maxima.cz

Ing. Daniel Hanzal
Specialista na prodej domů 
ve vaší lokalitě
Volejte 736 499 267
d.hanzal@maxima.cz

Placená inzerce

Schody spojující ul. Na cihelně x Na Hvězdárně Schody spojující ul. Na Mrázovce x Pod akáty

Kultura  nástupišt´ Smíchovského nádraží pražské MHD
Dostalo se mi této odpovědi:

Vážený pane Šatro, 

z uvedeného podnětu není zcela zřejmé o jakou zastávku 
se jedná. Lze předpokládat, že máte na mysli autobusový 
terminál Smíchovské nádraží, kde je ze strany Dopravního 
podniku Praha, a.s. zajišťován úklid, a to každý den. Záro-
veň se provádí kontrola čistoty prostoru tohoto nástupiš-
tě, případně s pořízenou fotodokumentací.  

Poslední kontrola byla provedena 24. 6. 2014, kdy nebyly 
shledány žádné zásadní závady. 

S pozdravem 
Zdeněk Bek 

Dopravní podnik hl. m. Prahy, akciová společnost  
Sokolovská 217/42, 190 22 Praha 9  
900700 - odbor Marketing a komunikace 
t +420 296 192 305 
e-mail BekZ@dpp.cz

Nejlepším svědectvím snad budou fotografie pořízené 
v červenci 2014

Daniel Šatra

zastupitel za SZ /bez PP/
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Rozhovor Úřad informuje

Rozhovor se staros-
tou Mgr. Martinem 
Melicharem

Mgr. Martin Melichar je od roku 2010 staros-
tou MČ Praha – Velká Chuchle. Při příležitosti 
blížícího se konce volebního období jsme 
mu položili několik otázek. Ve svých odpově-
dích shrnuje aktivity městské části v uplynu-
lých čtyřech letech.

S jakými ideály jste vstupoval na konci 
roku 2010 do role starosty městské části?

Jsem člověk, který má rád výzvy a vykonávat 
funkci starosty v pražské městské části to 
je pořádná výzva. Když jde ale o mou rod-
nou obec, neváhal jsem a pustil se do toho. 
K  tomu jsem původní profesí kantor, stejně 
jako oba mí rodiče, a tak jsem předpokládal, 
že to nemůže být horší než plná třída neu-
kázněných žáků.

Několik let jsem pracoval jako vedoucí pra-
covník na Správě kolejí a menz UK Praha 
(ubytování a stravování studentů ) a součás-
tí mé práce bylo nejenom zajištění kvalitní 
stravy a ubytování, tvorba rozpočtu na další 
akademický rok, ale i péče o celý chod  kom-
plexu budov a přilehlého okolí.  

Když jste do místního zastupitelstva vstu-
poval, souhlasil jste s tím, že do malé obce 
jakou je MČ Praha – Velká Chuchle patří 
politika?

Byl jsem přesvědčený, že do takové malé 
obce se „velká politika“ netahá a že všichni 
zastupitelé pracují a dělají vše pro blaho oby-
vatel. Opak byl bohužel pravdou. 

Mým cílem bylo jednak splnit pokud možno 
všechny sliby z  volebního programu a po-
kusit se o zavedení původních ale i nových 
tradic do  naší obce (např. průvod Karla IV., 
Chuchelské Babí léto ale i různé koncerty 
a vystoupení v průběhu roku). Zaměřili jsme 
se také na dříve hodně opomíjený okruh na-
šich občanů - na seniory. To jsou ti, kterým 
by především měl patřit náš dík a uznání. 
Ze všech pražských městských částí jsme na 
sedmém místě s počtem seniorů v důcho-
dovém věku. Ovšem stranou nezůstala ani 

mládež ani ti úplně nejmenší. Vybudovali 
jsme například teprve druhé hřiště v Praze 
pro gymnastiku v městském prostředí - tzv. 
Parcour a podporujeme nově vzniklé rodin-
né centrum pro matky s dětmi především 
z Hvězdárny. Mladé maminky často trpí „sa-
telitním syndromem“, tj. že jsou sice v hez-
kém novém domě, většinou čerstvě vdané 
a s krásnými dětmi, ovšem manžel bývá celý 
den v práci a samota je pak tíživá. Proto je 
důležité budovat komunitní centra, kde se 
mohou nově přistěhovaní setkávat a budo-
vat občanskou společnost. 

Jak hodnotíte činnost zastupitelstva 
a proč bývala většina jednání ve vyhroce-
né atmosféře?

To jsem již částečně zmínil a dodávám, že 
mě moc mrzí přístup organizované skupinky 
chuchelských občanů, kteří místo aby byli 
přínosem pro naši městskou část a pomáhali 
nám k jejímu zvelebení, raději hledali neexis-
tující problémy, mstili se za nespáchaná pří-
koří, vytvářeli „kauzy“ tam kde nejsou apod. 

Pro vedení městské části jsou důležité hlav-
ně kontroly z magistrátu a ostatních státních 
institucí, které za mého působení proběhly 
naprosto všechny bez závad – i to si myslím 
je dobrá vizitka.

Situace při minulých komunálních volbách 
byla vyhrocená nejenom u nás, ale v celé 
republice. Několik našich občanů se mylně 
domnívalo, že jsme tlakem na změnu poli-
tických poměrů spáchali něco nemorálního 
nebo protizákonného. Vývoj v celé republice 
nám však dal za pravdu, protože společenská 
poptávka po výměně kdysi vládnoucí strany 
byla tak velká, že v poslední době dospěla 

do stádia, kdy je otázkou, zda-li se ještě tato 
strana dostane do parlamentu. Nemluvě 
o obecní úrovni. 

Mohu říct, že některé až teatrální výstupy na 
jednáních zastupitelstva mne stály spoustu 
trpělivosti a mnohokrát jsem si říkal, zda-li  
mám za potřebí nechat se neustále urážet 
a ponižovat. Zodpovědnost však vždy převá-
žila a jak se říká – zatnul jsem zuby a jel dál.   

Které body jednání považujete za nejpro-
blematičtější a jak se je podařilo vyřešit?

Těch opravdu problematických bylo několik 
– např. problém s kotelnou v ZŠ. Nakonec se 
i  přes nesouhlas opozice podařilo prosadit 
kogenerační jednotku (spaluje plyn a vyrá-
bí el. energii) a za minimálních nákladů pro 
městskou část je tak zajištěno topení ve ško-
le až na 15 let. 

Další oříšek bylo vyřešení několika špatných 
smluv na pronájmy obecních prostor, v  ne-
poslední řadě  je to smlouva s  Intercorou 
ohledně výstavby hobby marketu, která by 
měla přinést do rozpočtu naši MČ celkově 
11 miliónů. Budu rád, když bude naše obec 
takové finanční prostředky mít, ať už tady 
budu i v dalším období nebo ne. Snad s tě-
mito financemi další zastupitelstvo naloží 
hospodárně a užitečně. 

Nejsložitějším byla nová studie mimoúrov-
ňového křížení železniční tratě a to varianta 
tunel - na řešení má největší zásluhu pan Ko-
zický, kterému touto cestou děkuji.  Původní 
návrh přemostění,  (kde oponenturu proč 
nejde podjezd - ale nadjezd dělal autor nad-
jezdu), a proti kterému se část Chuchle chtě-
la bránit referendem, byl obrovský betonový 
most. Ten by jednak porušil pohled na naši 
krásnou stráň s  kostelíčkem, ale hlavně by 
znepříjemnil život velké části obyvatel střed-
ní a dolní Chuchle. 

Jakým způsobem byla realizována proti-
povodňová opatření?

Jestli se ptáte na  činnost při povodni v roce  
2013, tak na to by nám nestačily všechny 
stránky zpravodaje. Podrobně je vše popsá-

no ve zprávě o povodni, kterou jsme spolu 
s pracovníky radnice následně zpracovali. 

Co bych chtěl ale především říci, je - moc 
a moc poděkovat všem, kteří se aktivně po-
díleli na řešení této povodně jak v průběhu, 
tak i po opadnutí vody. Oproti povodni 2002 
jsme měli část dolní Chuchle ochráněnou, 
ale zajistit vybudování sice již předaných, ale 
nezkolaudovaných protipovodňových opat-
ření v Malé i ve Velké Chuchli byl dost velký 

problém. Nikdo nevěděl, při jakém sta-
vu hladiny se staví a co vše je součástí 
těchto zábran ale i tyto problémy jsme 
překonaly a zábrany se podařilo posta-
vit. 

Za vybudování protipovodňové 300 
metrů dlouhé stěny z  pytlů s  pískem 
dobrovolníky hlavně z  řad chuchel-
ských občanů a dobrovolných hasičů 
považuji za  nadlidský výkon, kterého 
se zhostili se ctí – ještě jednou jim patří 
velké poděkování. 

Kolaudací protipovodňových opatření 
ale naše práce neskončila, v  současné 
době řešíme s firmou VRV problém, kte-
rý se projevil při loňské povodni a to je 
v ochráněné části dolní Chuchle spodní 
voda, která zasáhla většinu domů v této 
části a na pozemcích u  řeky se podílí-
me s HMP na realizaci studie Pražských 
břehů, kde je i mimo jiné řešen problém 
plynulého odtoku z propustků pod 
Strakonickou ulicí

Z čeho máte největší radost?

Určitě z úsměvů dětí při otevření nové-
ho pavilonu ZŠ, milých setkání se seni-
ory, pro mě velmi příjemné povinnosti 
Vítání občánků (mimochodem další 
proběhne teď 27. září, a to již nikoli v ne-
vhodných prostorách školní jídelny, ale 
v nově rekonstruovaném pavilonu ČZU 
v Malé Chuchli), a dále třeba i z toho, 
že se nám po celé mé funkční období 
dařilo umístit všechny děti do mateřské 
školky a to i po odvoláních. 

     Zveme Vás na slavnostní akt 

     Vítání  občánků

v sobotu 27. září 2014 od 10 hodin

do zahradního pavilonu Institutu výchovy
a poradenství ČZU v Malé Chuchli, ul. V Lázních 3.

Rodiče občánků prosíme o potvrzení účasti na 
tel. 257 940 326 nebo e-mailem na info@chuchle.cz.

ÚMČ  

Co Vám naopak nejvíce přidalo vrásky 
na čele?

Situace s mimoúrovňovým křížením 
a další vývoj v této věci, protože to je pro-
blém, který je nutno řešit dlouhodobě. 
A ne pouze v  rámci jednoho čtyřletého 
funkčního období, a pak zase všechno 
nanovo třeba jenom proto, aby se ukáza-
lo, že tamti to dělali špatně a my to udělá-
me lépe. Dalo by se toho napsat spousta, 
ale zvykl jsem si neztrácet čas počítáním 
vrásek. 

Jaké hlavní úkoly čekají na starostu 
v následujícím období?

Tak těch taký není málo tak na příklad: za-
jistit dostatek míst v mateřské a základní 
škole, dořešit  mimoúrovňové křížení žel. 
trati,  dokončit zasíťování celé Chuchle 
a realizovat stavbu nového centra MČ 
v současném obecním areálu Kazínská.

Co byste chtěl vzkázat závěrem?

Chtěl bych poděkovat všem, kteří 
se mnou a s celým zastupitelstvem spolu-
pracovali, ať již v pozitivním nebo nega-
tivním smyslu (i těm kritickým připomín-
kám děkuji, protože bez kritiky a  reflexe 
není demokratický vývoj), všem zastupi-
telům bez výjimky, zaměstnancům úřadu 
městské části a v neposlední řadě své 
rodině, protože práce starosty je od rána 
do večera a neměli to se mnou mnohdy 
lehké. 

Tomáš Hromádka 
kronikář městské části

     

Ukončení  
lékařské praxe  
MUDr. Matlové
Vážení rodiče, milí pacienti,

Po 48 letech práce obvodního pediatra v naší 
obci, jsem se rozhodla ke 30. září 2014 svoji lékař-
skou praxi ukončit.

Přiznávám, že rozloučení s dětskými pacienty 
a prací, kterou mám ráda - je těžší, než jsem   před-
pokládala. Naopak rozloučení s  administrativní 
prací, které je ve zdravotnictví věnováno hodně  
času - vítám.

Přeji vám všem - rodičům i vašim dětem, abyste si 
stále víc a lépe užívali života v plném zdraví.

 MUDr. Věra Matlová

Praktický lékař  
pro děti a dorost  
v Radotíně
MUDr. Martina Pánková

Sídliště 1100, Praha 5 – Radotín,

tel. 257 811 610, 

e-mail: pankovam@volny.cz,

web: www.volny.cz/pankovam
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Usnesení

Přehled usnesení č. 5/2014

z 5. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 
– Velká Chuchle, konaného dne 30.6.2014.
Zastupitelstvo městské části:
5/1-1  schvaluje, 
aby ověřovateli zápisu č. 5/2014 byli p. Čahoj a 
p. Benčat a zapisovatelem p. Schulz.
5/1-2  schvaluje  
program 5. zasedání  ZMČ podle  návrhu  uve-
deného v pozvánce  ze  dne 23.6.2014.
5/2-1  schvaluje,
na základě doporučení finančního výboru ze 
dne 26.6.2014, rozpočtové úpravy č. 5/2014 (viz 
příloha).
5/2-2  částečně ruší
usnesení č. 4/2014 (bod 4/3-1a) týkající se roz-
počtové úpravy 4/2014/c2 – finanční příspě-
vek Aerobic Teamu Chuchle na MS v Moskvě a 
v souladu s doporučením finančního výboru ze 
dne 26.6.2014 schvaluje poskytnutí finančního 
příspěvku ve výši 10.000,- Kč pro Aerobic Team 
Chuchle na MS v Praze ve sportovním aerobiku 
a fitness 2014.  
5/2-3a)  souhlasí,
na základě doporučení finančního výboru ze 
dne 26.6.2014, s  převodem finančních pro-
středků ve výši 150.000,- Kč z rezervního fondu 
do fondu investičního Základní školy Charlotty 
Masarykové z  důvodu nákupu interaktivních 
tabulí, jejichž cena přesahuje částku 40.000,- Kč.  
5/2-3b)  souhlasí,
na základě doporučení finančního výboru ze 
dne 26.6.2014, s  prodejem majetku umístěné-
ho v Základní škole Charlotty Masarykové vy-
řazeného ze školní kuchyně v  souvislosti s  její 
rekonstrukcí (elektrický sporák, elektrická sto-
lička, výdejní a pracovní stoly, kráječ na zeleni-
nu, lednice, pánev, regály) a zároveň i kovových 
klecí ze šatny, které budou nahrazeny šatními 
skříňkami.  
Návrh usnesení nebyl přijat.
5/2-4a)  schvaluje
poskytnutí finančního příspěvku pro TJ Sokol 
Chuchle ve výši 10.000,- Kč na uhrazení nákla-
dů spojených s  odstraněním dvou vzrostlých 
jehličnatých stromů v  bezprostřední blízkosti 
objektu budovy sokolovny, u kterých vzhledem 
k  jejich vysokému vzrůstu hrozilo nebezpečí 
pádu vlivem povětrnostní situace a k následné-
mu možnému poškození majetku a zdraví osob.  
Návrh usnesení nebyl přijat.
5/2-4b)  schvaluje
navýšení finančního příspěvku pro TJ Sokol 
Chuchle, a to ve výši 10.000,- Kč na provoz a 
podporu akcí pořádaných tělocvičnou jedno-
tou v roce 2014 s tím, že následně předloží vy-
účtování.  
Návrh usnesení nebyl přijat.
5/2-4c)  schvaluje,
na základě doporučení finančního výboru ze 
dne 26.6.2014, poskytnutí finančního příspěvku 
pro TJ Sokol Chuchle ve výši 16.000,- Kč na uhra-
zení nákladů spojených s  odstraněním dvou 
vzrostlých jehličnatých stromů v bezprostřední 
blízkosti objektu budovy sokolovny, u kterých 
vzhledem k  jejich vysokému vzrůstu hrozilo 
nebezpečí pádu vlivem povětrnostní situace a 
k  následnému možnému poškození majetku a 
zdraví osob (odstranění stromů bylo realizová-
no v  souladu se souhlasným stanoviskem Od-
boru ŽP ÚMČ Praha - Velká Chuchle).  
Návrh usnesení nebyl přijat.
5/2-5  schvaluje
upravený návrh investičních požadavků MČ Pra-
ha – Velká Chuchle na rozpočet hl. m. Prahy na 
rok 2015 a následující v tomto znění:

Přehled usnesení č. 6/2014

ze 6. mimořádného zasedání Zastupitelstva 
městské části Praha – Velká Chuchle, konaného 
dne 23.7.2014.
Zastupitelstvo městské části:
6/1-1  schvaluje, 
aby ověřovateli zápisu č. 6/2014 byli   Ing. Daniel 
Kozický  a Ing. Jiří Petr                      a zapisovatelkou 
pí Černá.
6/2-1  revokuje 
bod 5/3-1 ze dne 30.6.2014 a schvaluje usnesení 
k novému projednání s doplněním 
o pověření starosty k  podpisu smlouvy.
6/2-2             schvaluje,
na základě doporučení   výboru majetku obce 
ze dne 18.6.2014 a finančního výboru ze dne 
26.6.2014,  p r o d e j  částí obecních  pozem-
ků parc.č. 1168/2 a 1168/3 v k.ú. Velká Chuchle 
(po oddělení 1168/9 o výměře 11 m2, 1168/10 o 
výměře 45 m2 a 1168/11 o výměře 9m2) v ulici 
Mezichuchelská z důvodu plánované výstavby 
„Obchodního zařízení Strakonická“ společnos-
ti Inter-Cora, spol. s  r.o., Lochotínská 18, 301 
00 Plzeň (IČ 47714018)  za cenu stanovenou 
znaleckým posudkem č. 2056-016/14 ze dne 
25.6.2014, tj. 309.860,- Kč a pověřuje starostu 
podpisem smlouvy. 

Zpracovala: Jana Černá 
Ing. Daniel Kozický, zástupce starosty 

Mgr. Martin Melichar, starosta                         

Bezpečnostní zpráva
Hlavní město praha
Městská policie hl. m. Prahy
Obvodní ředitelství Praha 5

Bezpečnostní zpráva MP Prahy 5 z okrsků: „Velká a Malá Chuchle“ za 1. pololetí r. 2014

V prvním pololetí letošního roku došlo ke změně strážníka městské policie na pozici okrská-
ře ve Velké Chuchli. Odešel str. Ivo Trojanský a na jeho místo okrskáře nastoupil k 1.5.2014 
str. Milan Jirků.

Dne 7.6.2014 zajišťovali strážníci MP dohled na dodržování veřejného pořádku při průběhu 
konání oslav Dne dětí v Chuchelském háji na centrálním dětském hřišti. Všichni účastníci se 
chovali slušně a nedošlo k narušení veřejného pořádku.

Dne 17.6.2014 byla na poli v  okrsku č. 17 na hranicích obvodu MČ Radotín a MČ Velká 
Chuchle zjištěna nebezpečná skládka uzavřených plastových barelů s  neznámou tekuti-
nou. Tato skládka byla místními okrskáři zajištěna a na místo byli okamžitě přes operačního 
důstojníka MP Radotín povoláni hasiči. Hasiči po příjezdu na místo skládky barely otevřely 
a zjistili, že se jedná o nebezpečnou těkavou látku „toulen“. Barely s nebezpečnou látkou 
v počtu 18 kusů byly odborně zlikvidovány.

Ve dnech 4.7.-5.7.2014 se konaly v Chuchli závody - „Chuchelský terenní triatlon, Český že-
lezný muž a Pražský střední triatlon“. Na všech těchto akcích byla přítomna hlídka místně 
příslušných okrskářů ve složení Jirků Milan a Kristýna Štěpánková. Tato dvoučlenná hlídka 
strážníků MP zajišťovala na všech uvedených akcích klidný a nerušený průběh.

Pravidelnými nahodilými kontrolami chuchelského hřbitova nebyla zjištěna žádná krádež 
věcí ani projevy vandalismu na tomto hřbitově a jeho okolí. 

Problémem zůstává průjezd nákladních vozidel nerespektujících dopravní značku „B4“- zá-
kaz vjezdu nákladních automobilů do centrální části Chuchle. Místně příslušní okrskáři se 
zaměřují na tyto řidiče, provádějí kontroly vozidel porušujících DZ „B4“, a to zejména v uli-
cích Dostihová a Na Hvězdárně. Za první pololetí r. 2014 bylo řešeno za tento přestupek 
městskými strážníky 10 řidičů. Tyto kontroly budou prováděny v rámci časových možností 
strážníky MP co nejčastěji a v dlouhodobém časovém období.

Výskyt osob bez domova se ve srovnání s loňským rokem v dané lokalitě snížil. V některých 
místech, jako třeba v garážích v ulici V Dolích nebo v demoliční budově v ulici Pod Akáty, se 
již tyto osoby nenachází. 

Bc. Kristýna Štěpánková

Milan Jirků

rozšíření kapacity základní školy (rekonstrukce 
objektu, přestavba pavilonu ZŠ) – 30 mil. Kč,  
vybudování OV pro „Nové centrum Velké 
Chuchle“ – 9 mil. Kč (211 mil. Kč na další roky),
nákup pozemku a výstavba montované haly 
pro skladové hospodářství – 4 mil. Kč,
územní studie v katastru MČ - 1.250 tis. Kč,
rekonstrukce komunikací a chodníků – 5 mil. Kč,
úprava veřejné zeleně v katastru MČ – 1 mil. Kč,
revitalizace (obnova) polních cest – 750 tis. Kč,
rekonstrukce nám. Chuchelských bojovníků 
včetně pomníku – 250 tis. Kč,
analýza rizik a projekt na odstranění a nápravu 
starých ekologických zátěží pro podporu zámě-
ru rozvoje území u Vltavy – 2.400 tis. Kč.
5/3-1  schvaluje,
na základě doporučení výboru majetku obce 
ze dne 18.6.2014 a finančního výboru ze dne 
26.6.2014, prodej částí obecních pozemků par-
c.č. 1168/2 a 1168/3 v  k.ú. Velká Chuchle (po 
oddělení 1168/9 o výměře 11 m2, 1168/10 o 
výměře 45 m2 a 1168/11 o výměře 9 m2) v ulici 
Mezichuchelská z  důvodu plánované výstavby 
„Obchodního zařízení Strakonická“ společnos-
ti InterCora, spol. s  r.o., Lochotínská 18, 301 
00 Plzeň (IČ 47714018) za cenu stanovenou 
znaleckým posudkem č. 2056-016/14 ze dne 
25.6.2014, tj. 309.860,- Kč.  
Návrh usnesení nebyl přijat.
5/3-2  schvaluje,
na základě doporučení výboru majetku obce 
ze dne 18.6.2014, Smlouvu o zřízení věcného 
břemene mezi společností PREdistribuce, a.s., 
Svornosti 3199/19a, PSČ 150 00 Praha 5 a MČ 
Praha – Velká Chuchle týkající se umístění a pro-
vozování součásti distribuční soustavy – kabe-
lového vedení 1 kV na pozemcích parc.č. 993/1, 
994, 996, 1004 a 1184 v k.ú. Velká Chuchle, a to 
za jednorázovou náhradu určenou znaleckým 
posudkem ze dne 15.4.2014 ve výši 599.355,- Kč 
+ příslušná sazba DPH. 
5/3-3  bere na vědomí
žádosti o zřízení věcného břemene, resp. uza-
vření smlouvy o nabytí služebnosti cesty z dů-
vodu vyřešení přístupu k  objektům žadatelů 
v lokalitě Na Houpačkách a doporučení výboru 
majetku obce ze dne 18.6.2014 a výboru sta-
vebního a územního plánu ze dne 18.6.2014 
souhlasit s uzavřením smlouvy po splnění poža-
davku na zpracování znaleckého posudku (pro 
určení jednorázové náhrady za zřízení věcného 
břemene) zadaného MČ na náklady majitelů 
objektů v této lokalitě.  
5/3-4  schvaluje
uzavření  nájemní smlouvy na pronájem části 
obecního pozemku parc.č. 82/1 o výměře 886 
m2 v k.ú. Malá Chuchle pro zahrádkářské účely 
(péče o veřejnou zeleň) panu T. B. s účinností od 
1.7.2014 na dobu určitou jednoho roku za cenu 
3,- Kč/m2/rok. 
Návrh usnesení nebyl přijat.
5/4  bere na vědomí
Záznam z  18. zasedání výboru dopravy a bez-
pečnosti konaného dne 23.6.2014 v  kanceláři 
ÚMČ Praha Velká Chuchle. 
5/5  bere na vědomí
Dodatek č. 4/2010 ke smlouvě o nájmu neby-
tových prostor č. 112/N/2003 uzavřený dne 
31.8.2010 mezi společností PATRACO, s.r.o., U 
Kříže 624/7, 158 Praha 5 (IČ 63072637) a MČ 
Praha Velká Chuchle a pověřuje kontrolní výbor 
ZMČ doporučit řešení k  narovnání nájemního 
vztahu.      
5/6  bere na vědomí
Zápis č. 3/2014 Praha – Velká Chuchle z jednání 
výboru stavebního a územního plánu konané-
ho dne 18.6.2014. 

5/7  bod byl stažen z programu zasedá-
ní.
5/8a)  ukládá
starostovi (vedení radnice), aby nechal vypraco-
vat aktualizaci a úpravy Povodňového plánu do 
akceschopné podoby. 
5/8b)  ukládá
starostovi (vedení radnice), aby přikročil k ma-
ximálnímu řešení poznatků z povodní (viz přílo-
ha), informovala a vedla jednání na magistrátní 
úrovni prosazující zlepšení současného stavu.
5/9  je
nespokojené s výsledným provedením komu-
nikace Na Hvězdárně realizované před pěti lety. 
Na opětovné výzvy k investorovi OMI je nedo-
statečně reagováno.  
ZMČ požaduje po magistrátu, aby byly chyby 
odstraněny tak, aby tato realizace nebyla ostu-
dou města Prahy a především pro její občany 
byla nebezpečná. Jde o provedení chodníků v 
,,Serpentině“ parc.č. 571/1 a 571/3 a u RD parc.č. 
493/1, 494, 471/1, 496 na parc.č. 1160/4.
5/10-1  bere na vědomí
Rozhodnutí prezidenta republiky ze dne 12. 
června 2014 o vyhlášení voleb do Senátu Par-
lamentu České republiky, do zastupitelstev obcí 
a zastupitelstev obvodů a městských částí ve 
statutárních městech a do zastupitelstva hlavní-
ho města Prahy a zastupitelstev jeho městských 
částí, které se budou konat ve dnech 10. a 11. 
října 2014. 
5/10-2  bere na vědomí
termín posledního řádného zasedání ZMČ Pra-
ha – Velká Chuchle (současného volebního ob-
dobí) před konáním voleb do zastupitelstva MČ, 
a to dne 15.9.2014.
5/10-3  schvaluje
Mateřské škole Velká Chuchle, Na Cihelně 
456/17, 159 00 Praha 5 – Velká Chuchle školné 
– úplatu za dítě pro školní rok 2014/2015 ve výši 
750,- Kč/měsíc.   
5/10-4  bere na vědomí
konání sportovní akce Czech BIGMAN FESTIVAL 
– PRAHA 2014, která se uskuteční ve dnech 3. – 
5.7.2014 a informace pro obyvatele dotčených 
oblastí týkající uzavírek komunikací a objízd-
ných tras.
5/10-5  bere na vědomí
žádost společnosti VOLTCOM, spol. s  r.o., Ote-
vřená 1092/2, 169 00 Praha 6 ze dne 7.3.2014 
týkající se návrhu uzavřít Smlouvu budoucí o 
Smlouvě o zřízení služebnosti z důvodu uložení 
dvou nových kabelů NN do stávající kabelové 
trasy VN nacházející se na pozemcích parc.č. 
876/7, 876/8 a 923/153 v k.ú. Velká Chuchle včet-
ně vybudování pilíře pro přípojkovou skříň jako 
výchozího bodu pro další úpravy v síti (příprava 
pro budoucí připojení pozemků parc.č. 923/9, 
923/61, 923/62, 923/29 a 923/21 v  k.ú. Velká 
Chuchle ve správě MČ Praha – Velká Chuchle) 
a souhlasí se zpracováním návrhu smlouvy dle 
vzoru užívaného společností PREdistribuce,a.s. 
k jejímu následnému projednání v ZMČ.   
5/10-6  bere na vědomí
nabytí právní moci rozsudku Okresního soudu 
v  Domažlicích pod sp. zn. 5 C 9/2014 ze dne 
26.3.2014 týkající se povinnosti uhradit dlužné 
nájemné včetně příslušenství bývalými nájemci 
restaurace Nad poštou, a to dne 21.5.2014 zve-
řejněním informace na stránkách justice dne 
20.6.2014; ZMČ zároveň bere na vědomí infor-
maci o podání návrhu na nařízení exekuce k vy-
možení uvedeného plnění.    
5/10-7  bere na vědomí
pořádání letní výstavy fotografií „Václav Burle: 
Houby“ v kapli sv. Jana Křtitele na nám. Pod Lí-
pou v Praze 5 - Holyni ve dnech 5.7. – 31.8.2014. 

Zpracoval: Ing. Vilém Schulz 
Ing. Daniel Kozický, zástupce starosty 

Mgr. Martin Melichar, starosta                         
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VZPOMÍNÁME CO SE DĚJE

Zemřel Ota Filip

Jsou věty, které se mi píší hodně těžce. Tato věta je jednou 
z nich: 10. srpna 2014 zemřel ve věku 69 let herec Ota Filip, 
chuchelák tělem i duší. Mnozí ho znali jako věrného partne-
ra své manželky v rámci tanečního studia Fantazy DC, kde 
obětavě pomáhal, spolupracoval, ale i fandil. Jiní ho zase 
znali z country večírků z restaurace „U Václava“ kam velmi 
rád chodil. Většina české populace ale Otu Filipa zná díky 
reklamě nejmenované banky, kde si s gustem zahrál turec-
kého pašu.

Ota Filip se narodil 9. 7. 1945. Vyučil se uměleckým kni-
hařem a po dvou letech konzervatoře získal svoje první 
angažmá v divadle „Za Branou“ u Otomara Krejči, kde pů-
sobil do konce 60. let. Po pětiletém hledání bez angažmá 
zakotvil na dva roky v divadle v Českém Těšíně a následně 
v státní operetě v Brně, kde působil dalších deset let. Po ročním angažmá 
v Teplicích zakotvil v divadle A. Dvořáka v Příbrami. Někteří si Otu Filipa 
pamatují i jako Bivoje v představení hře F. R. Čecha Dívčí válka.

Ota Filip byl ve filmu i televizi hercem malých rolí - z mnoha vybíráme vý-
raznou roli pošťáka v seriálu Ranč u Zelené sedmy (1998), taxikáře ve fil-
mu Samotáři (2000), Muttonchopa ve filmu Hostel (2005) nebo Lectera 
Cooka ve filmu Hannibal - Zrození (2007).

Tomáš Hromádka 
kronikář městské části

Nový rektor kostelů  
v Chuchli

Kostel sv. Jana Nepomuckého Praha - Velká Chuchle: Mše 
svaté se budou pravidelně konat každou první sobotu 
v měsíci v 15:00. Rektorem kostela byl panem kardiná-
lem Dominikem Dukou OP, arcibiskupem pražským, dne 
04.07.2014 jmenován pater Mgr. Jan Gerndt, kanovník Me-
tropolitní Kapituly u Sv. Víta, obhájce manželských svaz-
ků a notář Metropolitního církevního soudu Arcidiecéze 
pražské. Pater Gerndt je zodpovědný za výkon bohoslu-
žeb a  zpovědí v kostele Sv. Jana Nepomuckého, kde je 
pravidelně k zastižení 30 minut před výše uvedenou bo-
hoslužbou. V kostele, kde byly dne 30.07.2014 dokončeny 
renovační obnovy interního inventáře a stavební úpravy, 
je možnost objednání pohřbů, zádušních mší svatých, sva-
tebních obřadů, bezbariérového přístupu či automobilové 
dopravy a to až před kostel na tel. čísle 739484835.   

Pater Gerndt všechny srdečně zve na pravidelné bohosluž-
by a bude bude potěšen za každého ministranta. Informa-
ce o pateru Gerndtovi najdete pod   http://www.kpmk.eu/
index.php/svatovitska-kapitula/clenove-kapituly/instalo-
vani-po-roce-2000/142-gerndt-jan

Štěpánka Kulhanová

Naučná stezka Chuchel-
ským hájem otevřena

V pátek 27.6.2014 byla uvedena do provozu naučná stezka 
Chuchelským hájem.

Naučná stezka (NS) Chuchelským hájem začíná zastavením 
prvním v Malé Chuchli u bývalých lázní, pokračuje zastáv-
kou v přírodním ZOO, dále k Žákovu lomu a kolem vrchu 
Homolka k závěrečnému zastavení č. 9 na náměstí Omla-
diny ve Velké Chuchli. Z šiřšího pohledu navazuje stezka 

Městská část Praha – Velká Chuchle a Římskokatolická farnost u kostela 
sv. Filipa a Jakuba Praha – Hlubočepy pořádají pod záštitou 
Mgr. Martina Melichara, starosty MČ Praha – Velká Chuchle

KOSTEL NAROZENÍ PANNY MARIE V MALÉ CHUCHLI

Neděle, 7. září v 17.00 hod.
Barokní dueta v podání souboru LUTARE

H. Střížková – kytara, R. Měřínský – loutny

Pondělí, 8. září v 17.00 hod.
Poutní mše svatá 

Celebruje P. Mgr. Jan Gerndt, kanovník Metropolitní kapituly u sv. Víta v Praze

Neděle, 14. září v 17.00 hod.
MICHAL HROMEK CONSORT

Tradiční témata ze Skotska, Irska, Anglie i Čech, vlastní tvorba, P. Eben

Pátek, 19. září v 18.00 hod.
Musica ad Tabulam
Barokní hudba skotské vysočiny

Petra Kohoutová – zpěv, Rudolf Měřínský – loutny
Koncert je pořádán v rámci setkání malochuchelských rodáků

Středa, 15. října v 17.00 hod.
Koncert posluchačů Pražské konzervatoře

III. CHUCHELSKÉ BABÍ LÉTO
2014

chuchelská na NS Barrandovské skály. Ta má zastavení deset. Stezka začíná 
u Barrandovského mostu zastavením pod názvem Starou Zbraslavskou silnicí, 
vede pod bývalou vyhlídkovou restaurací Barrandovské terasy, kolem samot-
ných skal a končí u Bránického mostu (tzv. most inteligence).

Autorem informačních tabulí je Ing. Radek Borovička, za využití odborné spo-
lupráce RNDr. Jiřího Kříže, CSc., doc. J. Kubíkové a kronikáře MČ Praha - Velká 
Chuchle Mgr. Tomáše Hromádky.

Na celkové částce za provedenou rekonstrukci naučných stezek a jednotlivých 
zastavení se podílel především Magistrát hl. m. Prahy, dále ÚMČ Praha 5 a ÚMČ 
Praha - Velká Chuchle.

Pavel Kováč

Foto zdroj: rodinný archiv
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Skřítek Chucheláček a nový kamarád
Příběh osmnáctý

Milí malí přátelé a dospělí čtenáři,

v dnešním příběhu se dozvíte, jak skřítek Chucheláček potkal nového kamaráda.  

Během jednoho letního odpoledne šel Chucheláček navštívit kapříka Rudlu, kterého dlouho neviděl. Když dorazil k Vltavě v Malé Chuchli, Rudlu 
nikde neviděl, proto se posadil na břeh a pozoroval hladinu řeky. Voda se občas zavlnila od letního větříku, uschlé listy padaly do vody, občas 
okolo plul parník s výletníky, celkově byl ale v okolí klid. Rudla se stále nevracel na smluvené místo, a tak Chucheláček začal přemýšlet, že se vrátí 
domů, když se náhle vedle něj začala zvedat země do výšky a on byl rád, že včas uskočil. O trochu později se začala vynořovat černá hlavička 
s ostrým čumáčkem a po chvíli seděl vedle Chucheláčka krtek. A byl to pořádně velký krtek, který se tvářil trochu udiveně, trochu přísně. Oba dva 
se na sebe chvilku dívali a pak se vzájemně představili. Krtek Bohouš, tak se jmenoval tento starší krtek, se dostal do Malé Chuchle až ze Zbraslavi. 
Před několika týdny se opravoval břeh u Vltavy, proto bylo nutné přivézt hromadu země, a na valníku přijel i do Chuchle Bohouš. Pořád si nemo-
hl zvyknout na půdu u Vltavy, která byla dost měkká, nejednou se mu stalo, že měl čumák celý obalený blátem, a nemohl pokračovat v cestě. 
Chucheláček mu vyprávěl, že bydlí v Chuchelském háji, kde je spousta zeleně, vyprávěl mu i kolik má kamarádů, Bohouš celou dobu pozorně 
poslouchal. Skřítek Chucheláček během rozhovoru nabídl Bohoušovi, zda by se nechtěl do Chuchelského háje přestěhovat, když už ho přivezlo 
auto se zeminou ze Zbraslavi. A Bohouš nabídku přijal, stejně by musel odejít jinam, protože na břehu Vltavy byla pro něj půda příliš vlhká. A tak 
se domluvili, že se druhý den Chucheláček pro něj vrátí a přivede srnku Róza, která Bohouše odnese na zádech do Chuchelského háje. A jak se 
domluvili, tak se i stalo. Druhý den se k Vltavě vrátili Chucheláček s Rózou, aby přivedli do Chuchelského háje nového kamaráda. Na smluveném 
místě navíc potkali i kapříka Rudlu, který se byl předešlý den podívat na Smíchově. Krtek Bohouš seděl připravený se svými malými zavazadly a 
těšil se na nový domov. Srnka Rozárka si posadila Bohouše na záda a všichni se společně vypravili zpátky do Chuchelského háje. Skřítek Chuch-
eláček ukázal Bohoušovi svůj domov a slíbil mu, že si může ten jeho postavit vedle něj. A tak Bohouš našel nový domov, zároveň však i nové 
kamarády. 

Skřítek Chucheláček se na vás bude těšit v příštím vydání Chuchelského zpravodaje.

Markéta Kotek

Startuje druhá část dostihové sezóny
Podzimní dostihová sezóna ve Velké Chuchli je doslova za dveřmi! Během následujících dvou měsíců můžete navštívit, v tradičních nedělních 
termínech, osm chuchelských dostihových dní, během kterých budou k vidění kvalitní dostihy s nejlepšími koňmi a jezdci. Připravena je také 
zábava pro nejmenší návštěvníky, například dětský klub Hříbátka, venkovní hřiště s novými atrakcemi, nebo velmi oblíbená svezení zdarma na 
třech populárních ponících Jupíkovi, Vilíkovi a Bajajovi.

Pro dospělé diváky a příznivce bude každou neděli připraveno osm dostihů, samozřejmě s možností uzavírání sázek, protože „kdo si nevsadil, ten 
jakoby na dostizích nebyl“. Druhá část sezóny začíná již 31. srpna Dostihovým dnem s Prahou 5, který zpestří i bohatý doprovodný program, mj. 
výstava automobilových veteránů či ukázky tanečních vystoupení.

Termínová listina:
31. srpna - 69. St. Leger (Dostihový den s Prahou 5)

7. září - 8. Zlatý pohár Elekrizace železnic Praha, a. s.

14. září - Dostihový den společnosti Conseq

21. září - 36. Velká cena Prahy CK Martin Tour

28. září - 93. Svatováclavská cena

5. října - 12. Memoriál Harryho Petrlíka

19. října - 76. Cena zimního favorita

26. října - 94. Cena prezidenta republiky

Aktuální informace najdete na adrese www.velka-chuchle.cz.

Jiří Zlámaný

Praha po osmé hostila triatlonisty na mezinárodním festivalu 
Czech BIGMAN FESTIVAL – PRAHA

Ve dnech 26.6. – 5.7 2014 hostila Praha již 8. ročník mezinárodních triatlonových závodů Czech BIGMAN FESTIVAL – PRAHA, kdy se ke startu při-
hlásilo na 354 účastníků z 21 států světa, kteří změřili své síly v osmi závodech, od dětí, amatérů, profesionálů až po handicapované.

Vrcholem tohoto festivalu je MS BIGMAN, což představuje kombinaci terénního a dlouhého triatlonu, kterou závodníci absolvují ve dvou po sobě 
následujících dnech. Během pátku a soboty tak závodníci změřili své síly nejen v závodě MS BIGMAN, ale také v Chuchelském terénním triatlonu, 
Českém železném muži a v Pražském středním triatlonu.

Na startovní listině se objevila celá špička českých triatlonistů v čele s tím nejúspěšnějším, Petrem Vabrouškem, a další zahraniční závodníci (USA, 
RUSKO, KOLUMBIE, VENEZUELY, ANGLIE a dalších zemí). Veškerá pozornost přítomných se soustředila na Petra Vabrouška, zda se mu opět podaří 
obhájit svůj titul. Ani letos mezi přihlášenými nenašel přemožitele a opět zvítězil, tentokrát v čase 10:33:26. Druhé místo v nejprestižnějším zá-
vodě Czech BIGMAN FESTIVAL - PRAHA obsadil nečekaně Aleš Drahokoupil, který uhájil v závodě MS BIGMAN své druhé místo z Chuchelského 
terénního triatlonu. Tam získal na Vabrouška zhruba pětiminutový náskok. Tento výsledek sliboval do druhého dne a druhého závodu zajímavý 
souboj. Vabroušek však od prvních metrů v plavecké části neponechal nic náhodě a systematicky náskok na Drahokoupila zkracoval, aby cílovou 
pásku protnul s 42 minutovým náskokem. Třetí místo vybojoval David Jílek, který se po loňském stříbru musel letos spokojit s bronzem.

I v letošním roce byl poměr českých závodníků vůči zahraničním rovnoměrný, přesto čeští triatlonisté získali většinu cenných kovů.

Po dokončení závodů a doběhnutí všech závodníků do cíle se 
krátce po půlnoci rozezněla již po osmé česká hymna na počest 
mistra světa v závodě BIGMAN Petra Vabrouška.

Již dnes se jedná o silné účasti Izraelských a Japonských závod-
níků, kteří projevili zájem se zúčastnit v příštím roce. Za stávající 
situace se ukazuje vážným problémem kapacita depa, která se 
i pro letošní rok ukázala nedostačující. Zhruba více jak třetinu 
závodníků jsme museli odmítnout pro naplněnost kapacity stá-
vajícího depa.

Velké ocenění a význam závodů Czech BIGMAN FESTIVAL PRAHA 
dokládá zařazení festivalu do připravující se velmi očekávané a 
prestižní knihy o 40 nejzajímavějších závodech ve světě (němec-
ký nakladatel). Czech BIGMAN FESTIVAL PRAHA a hl. město Praha 
se tímto řadí mezi významná města v rámci triatlonu.

Mgr. Roman Jaroš 
prezident Czech BIGMAN FESTIVAL PRAHA

Placená reklama
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Tiráž

Že je „Karlštejn Tour“ jedním z  nejoblíbe-
nějších závodů největšího seriálu závodů 
na  horských kolech u nás s  přiléhavým ná-
zvem Kolo pro život, není pro skalní bike-
ry žádná novinka. Celkový počet aktivních 
účastníků letošního již 9. ročníku se přiblížil 
magické hranici dvou tisíc, a to už je co říct. 
Přesný počet mužů, žen a dětí, kteří v sobotu 
26. 7. 2014 stáli na startu některé z tras, činil 
1817. Největší pražský závod na horských ko-
lech pro širokou veřejnost, se jel pod záštitou 
starosty Městské části Praha – Velká Chuchle, 
Mgr. Martina Melichara a stejně jako ve dvou 
předchozích letech jej podpořil Magistrát 
hlavního města Prahy.

Mimopražští účastníci, kteří vyrazili na trasu 
z Prahy-Velké Chuchle poprvé, byli překvape-
ni, jak krásná je příroda v těsném okolí největ-
šího českého města a dokonce přímo v něm. 

KOLO PRO ŽIVOT
Praha – Karlštejn Tour České spořitelny s reprezentanty na startu

Dalším pozitivem této sportovní události je 
možnost vybudovat zázemí ve skutečně vel-
korysém areálu chuchelského dostihového 
závodiště, kde své místo mají jako obvykle 
také dětské závody na tratích, které nikomu 
nepřekážejí a rodiče mají o svých ratolestech 
skvělý přehled. No a do třetice pořadatele 
i  aktéry nezklamal faktor počasí. Stejně jako 
v  minulých dvou ročnících  slunce svými 
paprsky nešetřilo, trať byla dobře značená 
a pěkně suchá. Nechyběly na ní bohatě záso-
bené občerstvovací stanice a spousta nadše-
ných závodníků i fanoušků.

Závody Kolo pro život z 99% jezdí amatéři. Ti 
postupně přijížděli do cíle tras dlouhých 53, 
38 nebo 26 km. Úžasné byly průjezdy celých 
rodinných týmů, které jezdí nejkratší poho-
dovou Fitness jízdu, stejně vydařené byly 
souboje dětí v 5 věkových kategoriích v rámci 

speciální série Junior Trophy, která vyvrcholi-
la hromadným startem malých špuntů na 
odrážedlech. Na své si v Chuchli přišel každý, 
i doprovod závodníků, který na kole nezávo-
dil. Doprovodný program pro děti i dospělé 
byl připravený po celý den. 

Ještě před závěrečným slavnostním vyhláše-
ním vítězů všech kategorií a tombolou mohli 
diváci z  tribun závodiště shlédnout vložený 
stíhací závod sprinterů na dostihovém ovále 
a pořádně si povzbudit své „koníčky“.

Letošní Karlštejn Tour se vydařila. Díky patří 
všem, kteří pomohli a závod podpořili včet-
ně přilehlých obcí a jejich starostů, policie 
ČR, hasičského sboru Třebotov, Magistrátu, 
spousty dobrovolníků…

Zorka Čermáková


